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Skolebestyrelsesmøde 
Onsdag den 22. maj 2024 

kl. 19:00 – 21:00  
Mødelokalet ved Aula 

 
Til: Nina Hauge Jensen, Louise Holm Laursen, Nanna Skaarup, Majken Bagger, Kresten 
Banke, Anne Louise Grønnebæk Hansen, Klaus Kastrup, Lone Krognos, Laust Bengtsen, 
Dicte Juel Holst, Linus Bysted, Nina Yuki Abildgaard, Ole Buskbjerg Thomasen. 
 
Afbud: Dicte, Linus, Kresten, Louise, Lone    

Referat  
 

1. Godkendelse af referat 
Ad 1)  
 
Godkendt  
 
2. Nyt fra elevrådet 
Ad 2) Bestilling 
 
Udskydes 
 
3. TEMA: Skolebestyrelseslørdag 
Ad 3) Bestilling: Videreudvikling af de udvalgte temaer på skolebestyrelseslørdagen. 
Formen vil være gruppearbejde. Medbring gerne computer eller papir og genlæs Kre-
stens opsamling fra lørdagen!  
 
På lørdagen udvalgtes tre temaer til videre arbejde: 
 

• Forældremøde v/Majken &Klaus 
Vi vil gerne opdatere dokumentet ”Principper for forældresamarbejde”, som lig-
ger på hjemmesiden omhandlende forældremøder – der er blandt andet links, 
som ikke virker. Majken og Klaus kommer med første udkast til opdatering. 
 

• Forventninger og grænser v/ Nanna & Anne Louise 
Vi kigger på det til næste gang og har brug for at konkretisere punktet. Hvordan 
kan vi italesætte forventninger fra forældre til forældre om, at vores værdier 
også lever, når det bliver svært. Det kan gøres gennem narrativer. Anne Louise 
laver et udkast, som sendes rundt til alle i skolebestyrelsen til kvalificering. 
Dette udkast kan bruges til kommende forældremøder af skolebestyrelsesmed-
lemmerne.     
 

• Pjecen v/ Louise og Nina 
Vi kigger på det til næste gang. Nanna hjælper med at se på pjecen sammen 
med Louise og Nina. Pjecen arbejdes der på at blive færdige med inden som-
merferien.  
 

Hvad er næste skridt? – se næste skridt under hvert punkt.  
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4 Skolebestyrelsesvalg 
Ad 4) Bestilling: Afklaringer 
 
Klaus er på valg og genopstiller. 
Nanna og Nina genopstiller ikke igen. 
 
29. maj offentliggøres kandidaterne  
29. juni offentliggøres de valgte 
 
5. Evaluering af skolebestyrelsesåret 
Ad 5) Hvad har vi været omkring i år? Hvad fungerede godt? Hvad kunne vi tænke os 
at gøre anderledes? 
 
Det har kørt godt i år. De temaer, som vi har behandlet, har været vigtige.  
 
Det kunne være fint med en mere konkret opfølgning på de tiltag og indsatser, som vi 
sætter i værk. Måske skal der arbejdes mere fokuseret med en deadline på opgaver.  
 
Vi er presset på tid til skolebestyrelseslørdagen i forhold til det, som skolebestyrelsen 
ønsker at nå.  
 
Der opleves at have været et godt flow gennem året.  
 
Det er dejligt med elevrådets deltagelse.  
 
Det har været godt med rundvisninger i klasselokaler.  
 
Vi er kommet tættere på SFO-forældrerådet, hvilket er godt.  
 
Det var en god og forståelig præsentation af skolens budget.  
 
Vi skal kigge på årshjulet for at skabe mere tid til opgaver og indblik i skolens virke.  
 
Ønsker at få et rum til at sparre og finde svar på nogle af de spørgsmål, som vi får af 
andre forældre.  
 
Det kommer ofte noget udefra, som kan forstyrre årshjulet. Vi kan forsøge at facilitere 
gruppearbejde til selve møderne.       
 
At opdage at skolebestyrelsen har en stemme i forhold til det politiske system – her 
tænkes på den økonomiske ubalance i forhold til specialklassetildeling.  
 
 
6. Beretning 
Ad 6). Forpersonens beretning  
 
Årsberetningen læses op og godkendes. Årsberetningen giver et indblik i det, som sko-
lebestyrelsen har været optaget af og arbejdet med.   
 
7. Forældrekaffe 16. maj 

Ad 7). Kort evaluering  
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Der var mere gang i dialogen denne gang mellem forældre. Det er godt, at vi har et 
bord, som man kan samles om. Vi manglede navneskilte, så vi kunne være synlige. 
Det huskes til næste gang.  
 
7. Nyt fra skoleledelsen 
Ad 7)  
 
Der har haft skoleudviklingssamtale med Børn og Unge Chef Stefan Møller faciliteret 
af konsulent Jesper Holme. Nanna fra skolebestyrelsen deltog. Det var en god og dia-
logbaseret samtale om Åby Skoles fokus og udvikling.  
 
Skolens ledelse lægger i år skemaer til de enkelte klasser, og dette påbegyndes d. 3. 
juni.  
 
Der er i øjeblikket fem stillinger slået op – tre lærerstillinger og to pædagogstillinger – 
og et barselsvikariat.  
 
Samtalerne gennemføres tirsdag d. 28.maj kl. 8.00-14.00 (udskoling og mellemtrin) og 
onsdag d. 29. maj kl. 12-16 (indskoling). 
 
Det ventes i spænding på, om der gives udsættelse af påbudsdato for elevers brug af 
Chromebooks da der ikke er hjemmel i loven til brug af de Chromebooks, som anven-
des i den daglige undervisning af elever, pædagoger og lærere.  
 
8. Forældrekontakt 
Ad 8) Afklare hvem i bestyrelsen, der er klassekontakt for hvilke klasser? Opdatering 
af ”Inspirationskatalog for klasseråd”) 
 
Vi venter med at fordele klassekontakter til det første skolebestyrelsesmøde i august.  
 
9. Evt. 
Ad 9)  
 
Åby Skoles sorgplan – hvordan gør vi som skole? Der ønskes et indblik.  
 
Regeringsudspil om mere bevægelse ind i skolen – i undervisningen. Hvordan mon det 
kommer til at se ud? Dette ønskes drøftet, når der foreligger et konkret udspil.  
 
Mange tak til Nina Hauge for alle de års arbejde i Åby Skoles skolebestyrelse. Mange 
tak til Nanna Skaarup for indsatsen i Åby Skoles skolebestyrelse.     
  
 

 
Ref. Nina Y. 


